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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 3/2014 

konaného dne 19. 3. 2014 
 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 6. Procházka Jan 

2. Šmardová Hana 7. Preininger Tomáš 

3. Vrzal Miloslav 8. Libus Petr 

4. Janoušková Marcela 9. Wasserbauer Stanislav 

5. Černý Radek 10. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

 
Omluveni: 

1. Antonín Pavel 3. Bambasová Jaroslava 

2. Houser Jaroslav  4. Kaňkovský Vít 

 
 
Program: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za rok 2013; 
5. Lékařská pohotovostní služba, prohlídky zemřelých – stávající stav, kroky do budoucna; 
6. Diskuze, různé; 
7. Závěr. 
 
1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise 
je usnášeníschopná. 
 
2. Schválení programu 
Lukáš Kettner přednesl návrh programu zasedání, který byl 7 hlasy schválen. 
 
3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
4. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za rok 2013 
Soňa Měrtlová okomentovala podkladový materiál týkající se hospodaření příspěvkových 
organizací zřizovaných Krajem Vysočina v oblasti zdravotnictví. Kraj Vysočina je zřizovatelem 
celkem osmi poskytovatelů zdravotních služeb, a to Nemocnice Havlíčkův Brod, příspěvkové 
organizace, Nemocnice Jihlava, příspěvkové organizace, Nemocnice Nové Město na Moravě, 
příspěvkové organizace, Nemocnice Pelhřimov, příspěvkové organizace a Nemocnice Třebíč, 
příspěvkové organizace. Dále Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina, příspěvkové 
organizace, Dětského centra Jihlava, příspěvkové organizace a Dětského domova Kamenice 
nad Lipou, příspěvkové organizace.  
Hospodářské výsledky nemocnic v kraji po účetním uzavření roku 2013, po zapojení účetních 
operací:  
Nemocnice Nové Město na Moravě, příspěvkové organizace: ztráta cca 15 mil. Kč. (vliv vratky 
vyúčtování roku 2012 cca 9 mil. Kč.), 
Nemocnice Třebíč, příspěvkové organizace: ztráta cca 23 mil. Kč, 
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Nemocnice Jihlava, příspěvková organizace: zisk cca 92 tis. Kč, 
Nemocnice Havlíčkův Brod, příspěvková organizace: zisk cca 25 tis. Kč, 
Nemocnice Pelhřimov, příspěvková organizace: zisk cca 130 tis. Kč, 
Zdravotnická záchranná služba Kraje Vysočina, příspěvková organizace: 0 Kč, 
Dětský domov Kamenice nad Lipou, příspěvková organizace: zisk cca 1 089 tis. Kč, 
Dětské centrum Jihlava, příspěvková organizace: zisk cca 351 tis. Kč. 
 
Celkem zdravotnické organizace vykazují ztrátu 37 mil. Kč. Bez zapojení účetních operací 
(rezervní fond, fond investičního majetku) by činila ztráta 100 mil. Kč. V případě potřeby 
nemocnic finančních prostředků, které již nelze čerpat z těchto fondů, protože jejich prostředky 
vynaložily na úhradu ztráty, musí zažádat o dotaci Kraj Vysočinu. (Důvodem ztráty je dopad 
zvýšené sazby DPH, úhradové vyhlášky z roku 2013, dopad vyúčtování roku 2012). 
  
Rada kraje doporučila zastupitelstvu kraje poskytnout finanční pomoc odpovídající 100 mil. Kč 
všem organizacím, která se skládá z částky odpuštění vrácení půjček a částky na úhradu 
dlouhodobých závazků a závazků po splatnosti. (ZK 1. 4. 2014) 
 
Půjčky: 

- Nemocnice Havlíčkův Brod, příspěvkové organizace: 2 449 134,53 Kč,  
- Nemocnice Jihlava, příspěvkové organizace: 33 935 000 Kč, 
- Nemocnice Třebíč, příspěvkové organizace: 15 000 000 Kč, 
- Nemocnice Nové Město na Moravě: 5 156 700 Kč. 

 
Výše finanční výpomoci pro jednotlivé organizace, které byly vypočítány pomocí postupu, který 
zohledňoval všechny vlivy dopadající do hospodaření jednotlivých nemocnic: 

- Nemocnice Havlíčkův Brod, příspěvkovou organizaci: 15 000 000 Kč, 
- Nemocnice Jihlava, příspěvkovou organizaci: 38 500 000 Kč, 
- Nemocnice Nové Město na Moravě, příspěvkovou organizaci: 9 000 000 Kč, 
- Nemocnice Pelhřimov, příspěvkovou organizaci: 10 000 000 Kč, 
- Nemocnice Třebíč, příspěvkovou organizaci: 27 500 000 Kč. 

 
V případě schválení poskytnutí finančního daru nemocnicím zastupitelstvem kraje, bude finanční 
částka čerpána z rezervy kraje.   
 
Přítomní diskutovali o výši finančních částek pro jednotlivé organizace. 
  
Do konce roku 2014 by měla být odborem zdravotnictví zpracována aktualizace Zdravotního 
plánu Kraje Vysočina, výstupem bude přehled o poskytované péče a její využitelnosti, 
na základě jehož bude rozhodováno o organizaci jednotlivých nemocnic. Kritériem budou data 
z VZP (produkce, výkonost, obložnost, počet pacientů).  
V současné době probíhá připomínkové řízení výčtu analýz potřebných pro aktualizaci plánu KV, 
některé analýzy budou zpracovány firmami (produkce, výkonnost), některá data jsou obsahem 
datového skladu kraje. Nyní je uzavřena smlouva na zpracování dat ze tří zdravotnických oborů 
nemocnic. Ke zpracování dat je zpracována metodika, která bude využívána ke zpracování 
všech dat, aby byly výstupy srovnatelné. 
 
Soňa Měrtlová informovala o nově jmenované ředitelce nemocnice Třebíč Ing. Evě Tomášové, 
která do funkce nastoupí od 1. 4. 2014. 
 
Přítomní diskutovali o finančních prostředcích souvisejících s případnou reorganizací systému 
uspořádání nemocnic (centralizace péče), i financování výkonů od zdravotních pojišťoven.  
Na poradě ředitelů bude řešena otázka propočtu výdajů související s úhradovou vyhláškou, 
tak aby bylo využito maximálního zisku od pojišťoven. Nemocnice musí znát referenční data 
od pojišťoven. 
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Členové komise byli seznámeni s hospodářskými výsledky a průběhy plnění finančních plánů 
a vývojem pohledávek a závazků a fondů zdravotnických organizací za roky 2012 a 2013. 
Největší potíže s výší závazků má nemocnice Třebíč. 
  
Přítomní diskutovali o závazcích nemocnic. 
 
V Dětském centru Jihlava a v Dětském domově v Kamenici nad Lipou dochází vlivem nové 
vyhlášky o pěstounské péči k úbytku dětí, které jsou po porodu umisťovány do profesionálních 
pěstounských rodin. Dětský domov v Kamenici nad Lipou se orientuje na sourozenecké dvojice, 
připravuje a školí manželské páry na náhradní rodinnou péči – transformuje se více do sociální 
oblasti. 
 
Usnesení 03/03/2014/ZdK 
Zdravotní komise rady kraje 
bere na vědomí 
výsledky hospodaření za rok 2013 zřizovaných příspěvkových organizací v oblasti zdravotnictví. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Na začátku jednání o tomto bodě se dostavili na zasedání Tomáš Preinenger a Radek Černý) 
 
5. Lékařská pohotovostní služba, prohlídky zemřelých – stávající stav, kroky 

do budoucna 
Soňa Mněrtlová okomentovala podkladové materiály. 
Lékařská pohotovostní služba je zajišťována nemocnicemi. Došlo ke sjednocení sazeb za zubní 
pohotovostní službu, která byla usnesením rady kraje stanovena na max. 450 Kč za hodinu.  
V případě prohlídek zemřelých jsou snahy kraje zasáhnout do legislativy, dle které mají být tyto 
prohlídky zajišťovány krajem mimo ordinační dobu lékařů. Prohlídky zemřelých jsou zajišťovány 
v rámci provozní doby pohotovostní služby pro dospělé. Nejekonomičtější systém prohlídek 
zemřelých má nastavena Nemocnice Jihlava. Od 1. 1. 2014 je dohoda s ostatními řediteli o jeho 
využití i pro ostatní nemocnice v kraji (lékař je k prohlídce přivolán telefonicky, je financován 
za výkon). 
 
Usnesení 04/03/2014/ZdK 
Zdravotní komise rady kraje 
bere na vědomí 
způsob zajištění lékařské pohotovostní služby (včetně prohlídek těl zemřelých), lékárenské 
pohotovostní služby a pohotovostní služby zubních lékařů na území Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
6. Diskuze, různé 
Hana Šmardová se dotázala na jednotný zdravotnický informační systém eMeDocS a stav 
realizace?  
Soňa Měrtlová informovala, že výměna zdravotnické dokumentace funguje mezi nemocnicemi 
navzájem, mezi nemocnicemi a záchrannou službou. Je spuštěn pilotní projekt mezi nemocnicí 
a praktickými lékaři pro dospělé v okresech Pelhřimov a Jihlava (jedná se cca o deset lékařů dle 
zájmu a vybraných dle statistiky využívání elektronického systému). Pokud se systém osvědčí, 
budou zapojeni všichni praktičtí lékaři.  
 
Petr Libus se dotázal, zdali kraj uvažuje o zrušení služeb na radiodiagnostickém oddělení?  
A zdali by bylo vhodné pozvat na ZdK primáře radiodiagnostických oddělení nemocnic v kraji? 
Soňa Měrtlová reagovala, že bylo uvažováno, v rámci služeb radiodiagnostického oddělení 
v kraji, aby nebyli lékaři popisující snímky ve všech nemocnicích, ale např. dva v kraji, ale musí 
být zjištěno, zdali je prakticky a legislativně možné (úvaha byla diskutovány na poradě ředitelů). 



 

Číslo jednací:  KUJI  19815/2014 
 

Číslo stránky 4 

Přítomní se shodli, že se nemůže jednat pouze o popisování snímků a v současné době ani 
nelze bez problémů popisovat snímky jiných pracovišť.  
Tato otázka bude na ZdK projednána po zajištění více informací. 
 
Dále se Petr Libus dotázal, zdali by bylo možné na ZdK pozvat primáře chirurgického oddělení 
Nemocnice Havlíčkův Brod, Jiřího Drápelu, a to v souvislosti s problematikou předávání 
pacientů s akutními problémy mezi nemocnicemi? 
Lukáš Kettner navrhl, aby tato problematika byla projednávána po zajištění informací. Soňa 
Měrtlová vyzvala, aby byla žádost o řešení problému zaslána písemně na kraj. 
Na toto téma proběhla mezi přítomnými další diskuse, poukázali na problémy týkající se 
magnetické rezonance a čekací doby objednaných prohlídek. 
 
Soňa Měrtlová Informovala o reakci MZ na dopis Fakultní nemocnice Brno o dopise, který byl 
projednáván na zasedání ZdK dne 16. 10. 2014: MZ se doposud nevyjádřilo. Miloslav Vrzal 
navrhl, aby bylo MZ (nově jmenované vlády) nově osloveno. S čímž členové souhlasí. 
 
Dále mezi přítomnými proběhla diskuse o centralizaci péče do jednotlivých nemocnic a vzniku 
geriatrického oddělení v rámci nemocnic kraje. Rada kraje projednala problematiku související 
s podáním petice: http://extranet.kr-
vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada_materialy_detail&id=23083 . 
 
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 4/2014 se uskuteční ve středu  
16. dubna 2014 od 16.00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, 
Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
7. Závěr 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Soňa Měrtlová 
Vedoucí odboru zdravotnictví krajského úřadu 
 
Zpracovala a zapsala Zuzana Škrdlová dne 19. 3. 2013. 
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